
Lekcia: Ž 8                                                   Kázeň: Mt 3, 1 - 12

Bratia a sestry,
v období adventu sa čítajú aj biblické texty spojené s postavou Jána Krstiteľa. O

Jánovi  Krstiteľovi  sa  dočítame  v  biblických  evanjeliách.  Píše  sa  tam  hlavne  o
Krstiteľovom vystúpení a potom o jeho zatknutí a poprave. Sám Ježiš povedal o Jánovi
Krstiteľovi, že medzi narodenými zo žien nepovstal väčší od Jána Krstiteľa. Ján Krstiteľ
je veľmi zaujímavá a tajuplná postava. 

Najprv  si  všimnime samotnú  postavú  Jána  Krstiteľa  a  potom sa  zameriame na
zvesť, ktorú šíril medzi ľuďmi. Z Evanjelia podľa Lukáša sa dozvedáme, že jeho rodičia
sa volali Zachariáš a Alžbeta. Zachariáš bol kňaz, a teda Ján pochádzal z kňazskej rodiny.
Veľkú časť svojho života prežil asketickým spôsobom na púšti. Mal odev z ťavej srsti,
okolo bedier mal kožený opasok a pokrmom mu boli kobylky a poľný med. Jeho odev
pripomínal odev proroka Eliáša. V knihách kráľovských sú opísané udalosti zo života
Eliáša a je tam zmienka o tom, že Eliáš mal plášť zo srste a na bedrách bol opásaný
koženým pásom. Eliáš nezomrel, ale ohnivý voz ho vzal do neba. Mnohí si mysleli, že
Eliáš príde ešte raz. O Jánovi Krstiteľovi si ľudia začínali myslieť, že práve on je Eliáš.
Ján to však poprel. Jánom Krstiteľom sa uzatvára staré obdobie a nastáva nová etapa. 

Takto sa dostávame k správe, ktorú hlásal Ján Krstiteľ. Hovoril, že sa priblížilo
kráľovstvo nebeské. Ján bol len pripravovateľom Pánovej cesty a predchodcom tej pravej
pomoci. V prvom príchode Pána Ježiša Krista sa kráľovstvo Božie priblížilo. Na inom
mieste je napísané, že kráľovstvo Božie sa vlamuje do tohoto sveta. Ježiš príde druhýkrát
a  vtedy  nastane  plnosť  jeho  kráľovstva,  pretože  Ježiš  je  Kráľ.  Náš  Kráľ  Ježiš  príde
druhýkrát a vezme si nás k sebe. Ján hlásal, že kráľovstvo Božie sa priblížilo a ľudskou
odpoveďou má byť činenie pokánia.  Odvrátenie sa od zlej cesty, zmena nesprávneho
spôsobu  života.  Odvrátenie  sa  od  zlého a hriechu.  V dobe  vystúpenia  Jána Krstiteľa
nastalo zvláštne obdobie milosti. Ľudia z celého Judska a okolia Jordánu prichádzali k
nemu, vyznávali svoje hriechy a Ján ich krstil. Krst samotný neznamenal záchranu. Mali
prinášať ovocie hodné pokánia. To pokánie malo byť viditeľné na ovocí. Ján im hovoril,
že ich nezachráni to, že sú potomkovia veľkého patriarchu Abraháma. Jánov krst bol len
znakom ich pokánia. Dôležité je to, ako budú konať ďalej.

Ján  o  Izraelcoch  hovorí  obrazne  ako  o  ovocnom strome.  Sú  to  varovné  slová,
pretože hovorí o tom, že sekera je priložená na korene stromu. Hospodin koná veľmi
zvláštne,  vždy  však  v  prospech  človeka.  Na  jednej  strane  je  Hospodin  ten,  ktorý
nalomenú trstinu nedolomí, ako o tom čítame v knihe proroka Izaiáša. Na druhej strane
Hospodin vytne strom, ktorý neplní svoju funkciu. Ovocný strom má prinášať ovocie,
inak nie je potrebný. V Starom zákone sa viackrát objavuje obraz Božieho vyvoleného
ľudu ako stromu, od ktorého sa očakáva, že bude prinášať ovocie. Aj pokánie má byť
viditeľné, tak ako je možné po ovocí poznať, že daný strom je naozaj ovocný.

Ján sa v celej svojej službe sústredil na Toho, ktorý ide po ňom. Všetka pozornosť
má byť upriamená na Krista, pretože Ján Krstiteľ nebol ten hlavný, ale iba pripravoval
cestu pre Toho, ktorý je pre nás dôležitý. Vždy keď Ján hovoril o Ježišovi, poukázal na

-1-



Ježišovu veľkosť a dôležitosť a zároveň svoju vlastnú nedostatočnosť a nepatrnosť. Ján
hovoril, že Ten, ktorý prichádza po ňom je mocnejší ako on . Ján nie je hodný ani toho,
aby mu priniesol obuv. V Evanjeliu podľa Jána sú uvedené tri reči Jána Krstiteľa. V
jednej z tých rečí hovorí, že Ježiš Kristus musí rásť a on sa umenšovať. Dôležitý je Pán
Ježiš Kristus. Jemu patrí všetká česť a sláva. Keď Ján hovoril o Ježišovi, nehovoril iba o
jeho  prvom príchode  a  záchrane,  ale  prorokoval  o  celom Kristovom pôsobení,  a  to
zahrňuje aj súd. 

V poslednom verši dnešného textu je napísané:  V jeho ruke je vejačka, vyčistí si
humno a svoju pšenicu zhromaždí do obilnice, ale plevy spáli v neuhasiteľnom ohni. (Mt
3, 12) Tieto slová pripomínajú jedno Ježišovo podobenstvo. Je to podobenstvo o kúkoli
medzi pšenicou. Jeden človek zasial na svojom poli pšenicu. V noci prišiel jeho nepriateľ
a zasial na poli kúkoľ. Keď už úroda trošku vyrástla, tak si sluhovia všimli, že na poli
nerastie  len to,  čo zasial  ich hospodár,  ale  že tam rastie  aj  niečo,  čo tam nemá byť.
Navrhnú  teda  hospodárovi,  že  kúkoľ  vytrhajú.  Hospodár  im  to  nedovolí,  ale  sám
navrhuje  iné  a  lepšie  riešenie.  Keby  vytrhali  teraz  kúkoľ,  tak  by  mohli  poškodiť  aj
pšenicu.  Nech  nechajú  oboje  rásť  až  do  žatvy  a  potom  bude  pšenica  oddelená  a
uschovaná a kúkoľ spálený.

Slová Jána Krstiteľa aj toto podobenstvo hovoria o tom, že na konci bude súd. Aj
keď teraz je na svete veľa zlého a rozmáha sa nespravodlivosť, tak raz to bude posúdené.
Všetko a všetci raz budú pred Božou tvárou spravodlivo súdení. Kristus prišiel prvý krát,
aby vykonal dielo záchrany a príde druhýkrát, aby nastolil právo a súd. Tí, ktorí majú
ospravedlnenie v Ježišovi Kristovi, už neidú na súd, ale prešli zo smrti do života. Nikto z
nás nevie ako bude Boží posledný súd vyzerať. Nikto nevie, kedy bude a ani žiadne iné
podrobnosti. Vieme, že raz bude a záchrana je spojená s Ježišom Kristom. Nie je našou
úlohou súdiť, kto bude ospravedlnený a kto nebude. My na to nie sme kompetentní a
nemáme právo hovoriť, kto bude ospravedlnený a kto nie. Našou úlohou je zvestovať
evanjelium.

Vieme, že v Kristovi je záchrana a nádej do ďalších dní tu na zemi, ale aj pre život
po smrti. Poznali sme, že Kristus nám odpúšťa hriechy a dáva nám zmysel a silu pre náš
život. Našou úlohou je šíriť túto zvesť. Hovoriť tým, ktorí Krista nepoznajú, aby mohli aj
oni nájsť spasenie. Kristus aj nás posiela, aby sme mu činili učeníkmi všetky národy.
Stali sme sa Kristovými učeníkmi a máme druhým zvestovať Krista, aby aj oni sa mohli
stať učeníkmi nášho Pána Ježiša Krista a mohli oni robiť učeníkov z ďalších ľudí. Tak
ako Ján pripravoval cestu pre prvý príchod Pána Ježiša, tak aj my máme pripravovať
cestu pre druhý Kristov príchod. Aj my nie sme toho hodní, aj my si Kristovu milosť
nezaslúžime  a  predsa  Pán  Boh  si  nás  používa.  Pán  Boh  nás  prijal  a  poveril  nás
zvestovaním evanjelia a On nám dá silu vykonať to. Amen. 

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Efezským  v 5. k.:
Veď ste boli kedysi tmou, ale teraz ste svetlom v Pánovi; ako deti svetla žite. Lebo ovocie svetla je
vo všetkej dobrotivosti, spravodlivosti a pravde; 
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými
vami. Amen. 
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